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in Schiedam biedt leerlingen vanaf de brugklas op 

het vwo+ een bijzondere combinatie van extra vak

ken. Op deze variant van het vwo volgen leerlingen 

o.a. Spaans en Russisch. Ze moeten wel aan bepaal

de eisen voldoen om aangenomen te worden op deze 

voor ons land unieke opleiding. 

waar zich elk jaar honderden studenten aanmelden. 
De Hogeschool voor Economische Studies neemt aan 
het eind van het vierdejaar vwo+-tentamens afin 
Spaans en Russisch, waardoor leerlingen die daar-

'De basisvorming gaf ons de ruimte een 

vwo+-opleiding te starten.' 

In de informatiebrochure die de school verspreidt, 
worden basisschoolleerlingen die 'graag studeren en 
veel willen weten' uitgenodigd nader kennis te 
maken met de vwo+-variant van het atheneum die de 
school aanbiedt. Schravenlant heeft een havo-, athe
neum- en vwo+-afdeling, met in totaal ongeveer zes
honderd leerlingen. Leraar geschiedenis en mede
oprichter van het vwo+ de heer Raphael legt uit wat 
de reden is voor het bestaan van de aparte vwo-klas, 
die komend schooljaar het derdejaar ingaat. 'Ten 
eerste liggen er economische redenen aan het idee 
ten grondslag. Er bestaat in deze regio een grote 

'Er bestaat in deze regio een grote behoef

te aan mensen met een uitgebreide talen

kennis.' 

behoefte aan mensen met een uitgebreide talenken
nis, zowel van de kant van vervolgopleidingen als 
van die van het bedrijfsleven. Daarom is het belang
rijk dat de leerlingen vanaf de brugklas Spaans vol
gen - het is tenslotte na Engels en Chinees de derde 
wereldtaal. In het tweedejaar komt daar Russisch bij, 
ook twee uur in de week, omdat die taal, zeker 
gezien de toegenomen handel met Oost-Europa de 
laatste jaren, nog steeds noodzakelijk is. Het vwo+ 

verruimt op die manier de mogelijkheden van de 
leerlingen na school.' 

Contacten met het bedrijfsleven 

Om het vwo+ extra aantrekkelijk te maken, werkt 
Schravenlant samen met de HES/1SER in Rotterdam, 

voor slagen zonder meer worden toegelaten op deze 
hbo-opleiding. De hogeschool, die contacten met 
Spanje en Rusland onderhoudt, stelt verder één voor
waarde voor toelating: een geschikt vakkenpakket. 
Deze voorkeursbehandeling kan echter alleen blijven 
plaatsvinden als de normen voor het vwo+ hoog zijn. 
Van de kandidaten wordt daarom verwacht dat ze 
acht in plaats van zeven eindexamenvakken doen. 
Ook niet onbelangrijk is dat niet iedereen aan de 
vwo+-variant kan deelnemen. Voorwaarde voor toela
ting is een eensluidend vwo-advies van de basis-
schoolleraren. 'Anders zouden er vanaf het begin al 
grote niveauverschillen zijn.' 
De docenten van Schravenlant, die zich daarnaast 
inzetten voor dagelijkse huiswerkbegeleiding, sport
toernooien en een 'Kunstklas' in samenwerking met 
de Rotterdamse Kunstacademie, besloten enkele 
jaren geleden unaniem deze opleiding te starten. 'We 
liepen al langer met dit plan rond. Eigenlijk zou je 
kunnen zeggen dat de invoering van de basisvorming 
ons de ruimte heeft gegeven vwo+ samen te stellen,' 
licht de conrector en lerares tekenen mevrouw 
Koning toe. 'Na contacten met bedrijfsleven en ver
volgopleidingen is voor versterking van de talen 
gekozen en niet bijvoorbeeld voor wis- en natuurkun
de, omdat voor de vwo-examens al een goede kennis 
van wis- en natuurkunde vereist is. Talen geven ons 
onderwijs een extra dimensie en mogelijkheden tot 
studie of banen in het buitenland.' 

Geen elitegroepje 

Wat voor kinderen zitten er in de l-vwo+-klas en 
waarom hebben ze voor de zwaardere atheneumva
riant gekozen? 
'Het zijn hele normale kinderen die net als anderen 
af en toe hun huiswerk niet doen. Tijdens de brug-
klasweek maken ze kennis met de overige klassen en 
in de pauzes zitten ze natuurlijk met de rest van de 
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Wat ga je na de basisschoo 
doen als je goed en 

gemakkelijk kunt leren 
en graag veel wilt leren? 

Schravenlant biedt je een 
unieke opleiding! 

school samen. We willen heel bewust niet dat het een 
soort elitegroepje wordt,' licht mevrouw Koning toe. 
Vandaar ook dat er altijd een regeling valt te treffen 
met betrekking tot de extra ouderbijdrage die voor 
het vwo+ moet worden betaald. Voor docenten zit het 
verschil met een gewone atheneumklas vooral in het 
feit dat deze leerlingen lastiger en kritischer vragen 

stellen. Als er in de tekenles een beeld van Rodin 
besproken wordt, kan mevrouw Koning bijvoorbeeld 
de vraag verwachten om een technische uitleg van 
het proces van bronsgieten. De leerlingen denken 
zelf dat er niet zoveel verschil is met de andere klas
sen. 'Volgens mij hebben we het niet veel zwaarder 
dan de andere klassen,' vertelt een meisje uit de eer
ste klas, die - net als de tweede - uit ongeveer vijfen
twintig leerlingen bestaat. Ze móest van haar ouders, 
maar vindt het 'toch wel leuk zoveel talen te leren 
spreken'. Omdat alle klassen in de basisvorming 32 
uur les moeten hebben, worden de lessen Spaans 
onder de tijd van andere vakken (Frans en Engels) 
gegeven, zodat daar meer stof in minder tijd moet 
worden behandeld. 'Als je daardoor meer kans op 
werk hebt, vind ik het niet erg,' zegt haar buurmeisje 
later. 
Ze vinden het niet lastig dat ze zoveel talen tegelij
kertijd moeten leren. 'Als ik een woord in het Frans 
niet weet schrijf ik het gewoon in een andere taal 
op.' 

Grote toekomstplannen 

Voor de toekomst verwacht Schravenlant geen grote 
moeilijkheden wat betreft het voortzetten van de 
opleiding. Omdat de tweede fase van het voortgezet 
onderwijs een andere inrichting van de bovenbouw 
gaat vragen, zal het waarschijnlijk weinig problemen 
opleveren de leerlingen van vwo+ in de clusters in te 
delen. De bedoeling is wel ze in ieder geval vanaf de 
vijfde klas te laten meelopen in een cluster met ande
re leerlingen van hun jaar. Dat is uit praktisch oog
punt ook noodzakelijk zolang iedereen nog zelf zijn 
vakkenpakket kan samenstellen. 
Over de mogelijkheden van de eerste vwo+-schoolver-
laters over een paar jaar is de heer Raphael optimis
tisch: 'De regio zat hierop te wachten.' Intussen wor
den de contacten met verschillende bedrijven steeds 
uitgebreid en is de school op het moment in gesprek 
met de Rijksuniversiteit Leiden over het verkrijgen 
van eventuele vrijstellingen voor de toekomstige stu
denten. Mevrouw Koning: 'ledereen is er enthousiast 
over en we zouden er niets op tegen hebben als scho
len in andere regio's dit voorbeeld zouden volgen.' 

Voor meer informatie kunt u terecht op Scholengemeenschap Schra

venlant te Schiedam, bij mevrouw C.B. Koning-van Dam of de heer 

J. Raphael, 010-4736212 of 01M736188. 


